
PROTOKÓŁ Nr 32/20
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 28 października 2020 roku

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pani Małgorzata Szymańska - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pan Tomasz Gorochowicz - Kierownik Referatu w UG
5. Pani Marta Patrycja Koroluk - pracownik UG

Obradom Komisji przewodniczył Pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XVIII  sesji  Rady

Gminy:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020,
2) w  sprawie  ustalenia  ryczałtowej  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi dla  nieruchomości  na których znajdują się domki letniskowe lub
innych nieruchomości wykorzystywanych  na cele rekreacyjno-wypoczynkowe,

3) w sprawie terminu,  częstotliwości i  trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości,

4) w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  
i  zagospodarowanie  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie
gminy Mielnik,

5) w sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi dla  nieruchomości  na których znajdują się domki letniskowe lub
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe,

6) w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie
Gminy Mielnik,

7) w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający
się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  świadczenie  usług  w  zakresie  opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,

8) w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi  oraz  ustalenia  stawki  tej  opłaty  dla  nieruchomości  na  których
zamieszkują mieszkańcy,

9) w sprawie zmian w statucie Gminy Mielnik.
2. Przygotowanie planów pracy Komisji na 2021 rok.
3. Sprawy bieżące.
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Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2020 rok.

Panowie radni Leszek Karbowski Kazimierz Tobota zgłosili uwagę, że w przedstawionej
radnym zmianie wydatki i dochody do budżetu nie bilansują się.

Pan Przewodniczący Rady zapytał o zasadność zakupu videofonu oraz o dotację dla ZGK 
w wysokości 120 tys. zł. Czy jest to powiązane z programem naprawczym dla ZGK?

Pan  Wójt  odpowiedział,  że  montaż  videofonu  zwiększy  bezpieczeństwo  interesantów
przychodzących do UG oraz pracowników. Obecnie pracownicy zatrudnieni w POI muszą
każdorazowo  otwierać  okno  i  pytać  osoby  przychodzące   w  jakiej  sprawie  przychodzą,
otwierać i zamykać drzwi dla interesantów i pracowników. Po zamontowaniu videofonu będą
mogli uzyskać informację czy jest konieczna obecność interesanta w budynku UG, bo często
chodzi tylko o uzyskanie informacji a nie załatwienie sprawy. Pracownicy zaś otrzymają karty
i sami będą otwierać i zamykać drzwi. 
Jeśli chodzi o ZGK to trudno jest mówić o uzależnieniu dotacji od programu naprawczego w
sytuacji, kiedy brakuje środków na wynagrodzenia. Dyrektor ZGK co miesiąc składa wniosek
o wcześniejszą wypłatę ryczałtu. W tym roku było dużo odpraw emerytalnych pracowników,
dyrektor sytuację ZGK przedstawiał na ostatniej sesji i na posiedzeniach komisji.

Pani Skarbnik stwierdziła, że gdyby ryczałty dla ZGK zostały zwiększone w pierwszych
trzech miesiącach br., to nie doszłoby do obecnej sytuacji.

Pan radna Alicja Sawczuk - dobrze byłoby aby radni dokładnie wiedzieli ile i na co brakuje
w ZGK. Zauważyła również, że ryczałty powinny być zwiększone wcześniej.

Komisje  Rady  14  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 1(2).

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  ryczałtowej
stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  dla  nieruchomości  na  których
znajdują  się  domki  letniskowe  lub  innych  nieruchomości  wykorzystywanych   na  cele
rekreacyjno-wypoczynkowe.

Pan radna Alicja Sawczuk zapytała kto płaci za śmieci z ulicznych koszy.

Pan Sekretarz odpowiedział, że płaci gmina na podstawie odrębnej faktury.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi  dla  nieruchomości  na  których  znajdują  się  domki  letniskowe  lub  innych
nieruchomości wykorzystywanych  na cele rekreacyjno-wypoczynkowe.

(w zał. na str.........prot.)
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Do punktu 1(3).

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości  
i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez  właścicieli
nieruchomości.

Radni poprosili o sprawdzenie czy konieczny jest w uchwale zapis mówiący o wnoszeniu
opłat „z góry” lub „z dołu”.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 
i  zakresu  świadczenia  usług  w zakresie  odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Mielnik. 
Poinformował o wprowadzonej zmianie w § 12 projektu uchwały.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowanie  tych
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na terenie gminy Mielnik. 

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 1(5).

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości na których
znajdują  się  domki  letniskowe  lub  innych  nieruchomości  wykorzystywanych  na  cele
rekreacyjno-wypoczynkowe.
Poinformował o zmianach wprowadzonych do przedstawionego radnym projektu deklaracji  
w pkt. D.2.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi dla  nieruchomości  na których znajdują  się  domki  letniskowe lub
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe.

(w zał. na str.........prot.)
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Do punktu 1(6).

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały w sprawie przyjęcia  Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik. 
Poinformował  o  zmianach wprowadzonych do  § 2  ust.1  i  3,  w  § 14  ust.2  otrzyma inne
brzmienie.

Pan Wójt  poinformował, że przed zimą wystosujemy pismo do właścicieli nieruchomości  
w sprawie uprzątnięcia śniegu i lodu z chodnika przylegającego do nieruchomości.

Pan Kamil Zalewski zapytał o sprzątanie chodników przy drogach powiatowych.

Pan Sekretarz  wyjaśnił,  że mamy podpisaną umowę z powiatem Siemiatyckim  i robi to
ZGK.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  wraz  z  wprowadzonymi  poprawkami  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik. 

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 1(7).

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wymagań jakie
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wymagań  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca
ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  świadczenie  usług  w  zakresie  opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

(w zał. na str.........prot.)
Do punktu 1(8).

Pan Przewodniczący Rady zaproponował aby podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty
dla  nieruchomości  na  których  zamieszkują  mieszkańcy  przełożyć  do  czasu  wyłonienia  
w przetargu kwoty za odbiór śmieci. Wynik przetargu da nam to lepszy obraz tej sytuacji  
i pozwoli na właściwe ustalenia kwoty opłaty dla mieszkańców.

Pan Tomasz Gorochowicz stwierdził, że czekanie na wynik przetargu uzasadnione byłoby 
w  przypadku,  gdyby  mieszkańcy  w  100  %  pokrywali  koszty  odbierania  odpadów
komunalnych.

Pani Skarbnik poinformowała o stanie wpłat za odpady komunalne w dniu 22 października
br. Wpłynęło 253 tys. zł. z tytułu opłat śmieciowych, w sytuacji kiedy łącznie z wrześniem
zapłaciliśmy dla PUK 510 tys.zł.
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Komisje  Rady  14  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  zdecydowały  
o  odłożeniu  w  czasie  procedowania  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty
dla nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy.

(w zał. na str.........prot.)
Projekt uchwały zostanie rozpatrzony po przetargu na odbiór odpadów komunalnych.

Radni  zwrócili  się  do Wójta  o przygotowanie  propozycji  rozwiązania  pobierania opłat  za
gospodarstwa agroturystyczne.

Pan  Wójt  i  Pan  Sekretarz stwierdzili,  że  właściciele  gospodarstw  agroturystycznych
powinni zawrzeć z PUK odrębne umowy na odbiór odpadów z tych gospodarstw.

Do punktu 1(9).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  zmian  w  statucie  Gminy
Mielnik.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Gminy Mielnik.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 2.

Komisje Rady opracowały plan pracy na 2021 rok.

Plan pracy Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich:

I kwartał 
1. Informacja z działalności GOKSiR i GBP w Mielniku za rok 2020.
2. Opiniowanie programów działania GOKSiR i GBP na rok 2021.
3. Informacja  Dyrektora  placówek:  oświatowej  i  opiekuńczych  o  funkcjonowaniu  

w warunkach pandemii.
4. Analiza i opiniowanie materiałów sesyjnych.
5. Sprawy różne.

II kwartał
1. Opiniowanie założeń organizacyjnych: szkoły, przedszkola i żłobka na rok szkolny 

2020/2021-struktura organizacyjna.
2. Informacja Dyrektora : szkoły, przedszkola i żłobka o funkcjonowaniu w warunkach

pandemii.
3. Przygotowanie Gminy do sezonu letniego:

• - GOKSiR.
• - GBP
• - szkoła, przedszkole, żłobek.

4. Analiza i opiniowanie materiałów sesyjnych.
5. Sprawy różne.
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III kwartał
1. Ocena przebiegu sezonu letniego Gminy Mielnik- ocena imprez.
2. Informacja  o  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  -  spotkanie  

z przedstawicielami tych organizacji.
3. Przygotowanie  Urzędu  Gminy  i  jednostek  podległych  Wójtowi  do  dalszej  pracy  

w warunkach zagrożenia pandemią.
4. Analiza i opiniowanie materiałów sesyjnych.
5. Sprawy różne.

IV kwartał
1. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  przez  gminę  w  roku  szkolnym

2020/2021.
2. Opiniowanie projektu budżetu na 2022r.
3. Informacja  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  i  Gminnej  Komisji  

ds.  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych za  rok  2021 -  problemy,  potrzeby  
a możliwości działania.

4. Opracowanie  i  przedstawienie  sprawozdania  z  działalności  Komisji  za  rok2021  
i planu pracy na rok 2022.

5. Analiza i opiniowanie materiałów sesyjnych.
6. Sprawy różne.

Plan pracy Komisji Rewizyjnej:

I półrocze
1. Analiza wykonania zadania w zakresie krzewienia sportu w Gminie Mielnik wraz  

z kontrolą wydatków jedynego wyłonionego podmiotu (MKS Mielnik).
2. Rozpatrzenie  sprawozdania  z  realizacji  budżetu  gminy  za  rok  2020  wraz  

z  opiniowaniem przez  RIO  oraz  przedstawienie  wniosku  w  sprawie  absolutorium
Wójtowi Gminy.

3. Kontrola  wydatków  na  transport  zbiorowy  oraz  ocena  stopnia  wykorzystania
organizowanych przejazdów.

4. Kontrola  ściągalności  podatków i  opłat  lokalnych  za  2020  rok  (w  tym opłaty  za
gospodarowanie odpadami).

5. Kontrola  realizacji  harmonogramu  spłat  pożyczek  i  kredytów  zaciągniętych  przez
Gminę.

II półrocze
1. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze.
2. Ocena stopnia wykorzystania środków Funduszu Sołeckiego na rok 2021.
3. Informacja na temat wydatków na utrzymanie świetlic wiejskich (opłaty za energię,

koszty remontów, wpływy z wynajmu).
4. Analiza kosztów oświetlenia ulicznego na terenie gminy.
5. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok.

W tracie bieżącego roku harmonogram pracy Komisji Rewizyjnej może być korygowany  
w miarę zaistniałych potrzeb.
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Do punktu 3.

Pan radny Kamil Zalewski zgłosił brak oświetlenia ulicznego w Tokarach w godz. 1:00-
4:00.

Pan  Sekretarz poinformował,  że  od  tygodnia,  w  ramach  oszczędności,  w  podanych
godzinach wyłączono w gminie oświetlenie uliczne 

Pan radny Kazimierz Tobota poinformował o braku worków na śmieci w ustawionych na
stałe koszach przy ścieżce edukacyjnej (uniemożliwi to opróżnianie koszy ze śmieci). Zgłosił
wniosek w sprawie poszerzenia parkingu przy ścieżce.

Pan Wójt odpowiedział, że nie ma takiej potrzeby, ponieważ zrobimy również parking przy
wieży widokowej.

Pan radny Leszek Karbowski zwrócił uwagę na zbyt skąpe oznakowanie ścieżek. 
Zapytał również, czy jest planowany parking na Gorze Rowskiej.

Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił,  że  uwaga  ta  jest  nieaktualna,  ścieżki  są  już  dobrze
oznakowane.

Pan Wójt – będą dwa parkingi przy Górze Rowskiej – jeden od ulicy Białej,  drugi przy
Werhurnie.  Mapy  dotyczące  ścieżek  rowerowych  będą  przygotowane  w  nowym  sezonie
turystycznym ( pytał o to Pan radny Jerzy Weremjewicz).

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

        Artur Gacki


